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Jedva da je stegnuo beton na kamenu temeljcu novog projekta koji država provodi u 
suradnji s lokalnim samoupravama, a već izgleda, treba razmišljati o novoj lokaciji 
za nastavak POS-a jer lista zainteresiranih za te stanove solidne kakvoće, a jeftinije 

od onih za redovno tržište, broji 388 kandidata

veliki interes
NovI cIKLuS državNo poTIcaNE STaNogradNjE u ŠIBENIKu

koliko god 
poskupjeli, pos-ovi 

stanovi su spas

gradiliŠte 
zgrade na 
Biocima
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Piše Branimir Periša 
SNiMiO niKša STiPaniČeV 
/CROPiX

Prva POS-ov stambe-

na zgrada s 55 stanova u 

Šibeniku izgrađena je 

2003. godine na Meteri-

zama i do danas je pod 

znakom državno potica-

ne stanogradnje nami-

jenjene na prvom mje-

stu mladim obiteljima 

izgrađeno 247 stanova u 

četiri zgrade.

Po dvije su na Mete-

rizama i Šubićevcu, a 

početkom veljače zapo-

čela je izgradnja novih 

127 stanova na Biocima, 

inače drugi POS-ov blok 

u dva objekta kojemu je 

potkraj drugog manda-

ta temelje udarila upra-

va gradonačelnika Želj-

ka Burića, a bit će use-

ljiv za dvije godine.

Jedva da je stegnuo 

beton kojim su Željko 

Burić, Dragan Hristov, 

direktor APN-a te Želj-

ko Uhlir, državni tajnik 

Ministarstva prostor-

nog uređenja, graditelj-

stva i državne imovine 

zajednički zalili kamen 

temeljac novog projekta 

koji država provodi u su-

radnji s lokalnim samo-

upravama, a već izgle-

da, treba razmišljati o 

novoj lokaciji za nasta-

vak POS-a, budući da 

lista zainteresiranih za 

te stanove solidne ka-

kvoće, a jeftinije od onih 

za redovno tržište, broji 

388 kandidata.

Lokalne samouprave 

partneri su državi u to-

me programu koji je do 

danas, prema podacima 

APN-a, državne agen-

cije za Promet i posre-

dovanje nekretninama 

koja je glavni operativac 

programa POS-a, u cije-

loj zemlji osigurao 8350 

stanova u 258 objekata. 

Ukupna vrijednost 

toga stambenog fon -

da iznosi 4,32 milijarde 

kuna, pri čemu je drža-

va sudjelovala s 25 po-

sto, odnosno 1,127 mi-

lijarde, animirajući ta-

kođer banke da raspišu 

maksimalno povoljne 

uvjete kreditne otplate 

tih stanova.

Još lokacija
Program POS-a po -

krenut je s ciljem da se 

g rađ a n i ma R epubl i -

ke Hrvatske prosječ -

nih platežnih moguć -

nosti omogući rješava-

nje stambenog pitanja 

po znatno povoljnijim 

uvjetima od tržišnih sa 

zajamčenom kvalitetom 

izvedbe i poštivanjem 

rokova, no i zato da se 

potakne razvitak gra-

đevinarstva.

- Sada analiziramo 

i bodujemo te prijave 

kako bismo složili listu 

prema uhodanim krite-

rijima. 

Šesnaest prijava od-

mah smo odbacili jer 

nisu udovoljavale uvje-

tima, a ima i onih prija-

vitelja koji dokumenta-

ciju trebaju nadopuniti. 

Statistički gledano, po-

kazalo se da svaki treći 

potencijalni kandidat 

na kraju kupiti POS-ov 

stan, napominje Danijel 

Mileta, pomoćnik grado-

načelnika.

Listu za 148 stanova 

na Šubićevcu, zgotov-

ljenih 2018. nakon dvije 

godine izgradnje grad-

ska uprava je u tri na-

vrata proširivala jav-

nim pozivom, podsjeća 

Mileta, dodajući da je s 

obzirom na broj prijav-

ljenih i u omjeru s koli-

činom stanova u izgrad-

nji na Biocima, stanje u 

okviru statistike i dosa-

dašnjeg iskustva APN-a, 

te će gradska uprava tra-

gati za novom lokacijom 

pokaže li se potrebnim.

Grad Šibenik, nai-

me, nema u svome vla-

sništvu adekvatno, ko-

munalno opremljeno 

zemljište koje bi mogao 

pokloniti POS-ovu pro-

gramu i dodatno sniziti 

cijenu investicije i novih 

stambenih kvadrata, po-

tvrdio je Danijel Mileta.

Na sadašnjem gra-

dilištu na Biocima svo-

jedobno je započela iz-

gradnja jedne stambe-

ne zgrade, no tvrtka 

investitor dospjela je u 

stečaj, te je APN kupio 

zemljište natječući se u 

raspisanom javnom po-

zivu.

Teško pronaći tvrtke
Kako govori Mileta, 

najveći utjecaj na cije-

nu stana imaju sredstva 

koja APN-u osigura nad-

ležno ministarstvo, a s 

ljudima iz APN-a grad-

ska uprava ostvaruje iz-

vrsnu suradnju. Prema 

procjeni, stanovi na Bi-

ocima bit će za čak 115 

eura po metru četvorno-

me jeftiniji od najveće 

dopuštene cijene iz pro-

grama POS-a i koštat će 

1235 eura.

- Ako to dodatno us-

poredimo s komercijal-

nom cijenom kvadrata 

od 1850 eura pa naviše u 

zgradama koje se podižu 

u neposrednoj blizini Bi-

oca, jasno je koliku po-

godnost donose stanovi 

POS-a - zaključio je Da-

nijel Mileta.

Bilo je dakako, anali-

za usmjerenih na pove-



    ŠIBENSKI LIST    9

ćanje cijene POS-ovih 

kvadrata u razmjerno 

kratkom razdoblju od 

dvije godine, otkako su 

useljene dvije zgrade na 

Šubićevcu. Stanovi na 

Biocima bit će naime, 

skuplji za 195 eura po 

kvadratu od prethod-

nih, no cijena u konač-

nici, ovisi o etalonskoj 

cijeni građenja podlož-

noj promjenama.

Za podsjetnik, samo 

je za prvih 55 stanova 

na Meterizama gradska 

uprava pod palicom Mi-

lana Arnautovića bila u 

mogućnosti ustupiti ze-

mljište, i tada je cijena 

kvadrata bila 750 eura. 

To ne kazuje ništa po-

sebno ako se cijena ne 

usporedi s tadašnjim 

prosjekom na komerci-

jalnom tržištu, o čemu 

može posvjedočiti autor 

teksta koji je iste godine 

kupio stan na Baldekinu 

izgrađen prije 40 godina, 

po cijeni od 1100 eura, u 

to vrijeme sasvim uo-

bičajenoj. Prema tome, 

stanovi POS-a, k tome 

još i novi, drže otprilike 

ustaljen omjer pogodno-

sti u odnosu na ostale.

Ionako se na otvara-

nju radova POS-a na Bi-

ocima prije mjesec da-

na državni tajnik Željko 

Uhlir požalio da je sve 

teže pronaći građevin-

ske tvrtke voljne preu-

zeti izgradnju prema na-

tječajnim uvjetima, što 

je zapravo, postalo neri-

jetkom pojavom ne sa-

mo u vezi s poticanom 

stanogradnjom, nego je 

problem i brojnih dru-

gih natječaja na kojima 

se biraju izvođači.

Bez obzira na to, ono 

što najvećma mlade obi-

telji privlači POS-u jest 

subvencionirana rata 

dugogodišnjeg kredita, 

tako da otplata stana ko-

šta koliko i najamnina u 

podstanarstvu.

Zadovoljan kvalitetom
Za Ivana Bašića, za-

poslenika u šibenskoj 

gradskoj upravi, zado-

voljnog korisnika po-

godnosti kupnje POS-

ova stana u bloku na 

Šubićevcu, mjesečna ot-

plata je kaže, i povoljnija 

od iznosa koji bi platio da 

Listu za 148 stanova na Šubićevcu,  
zgotovljenih 2018. nakon dvije godine  

izgradnje gradska uprava je u tri navrata proširivala 
javnim pozivom, podsjeća Mileta,  

dodajući da je s obzirom na broj prijavljenih i u 
omjeru s količinom stanova u izgradnji  
na Biocima, stanje u okviru statistike  

i dosadašnjeg iskustva APN-a, te će gradska  
uprava tragati za novom lokacijom  

pokaže li se potrebnim

je podstanar u stanu od 

60, odnosno 59 četvornih 

metara, u kojem živi sa 

suprugom i dvoje djece.

- Zadovoljan sam s 

kvalitetom i opremlje-

nošću stana u koji je 

moja obitelj ušla pod vr-

lo povoljnim uvjetima. 

Kamatna stopa na kraju 

je ne veća od dva posto, 

dosta povoljnija nego u 

slučaju komercijalnih 

kredita. Supruzi i meni 

koji smo se tada željeli 

skućiti, ta je prilika doš-

la izvrsno. U najkraćem, 

da nismo dobili POS, tre-

bali bismo za isti novac 

useliti u znatno manji 

stan - uspoređuje Bašić.

Doduše, kada su bi-

rali stan bilo ih je troje, 

a kada su uselili rodilo 

se i drugo dijete, no vi-

še nisu mogli dobiti veći 

stan, što im i nije toliko 

važno.

- U svakom slučaju, to 

je cijena dobro ispod ko-

mercijalne u novograd-

nji i POS je općenito do-

bra prilika, naročito 

otkako su kriteriji po-

stroženi, te POS više ni-

je moguće komercijalno 

koristiti, točnije zloupo-

trebljavati, čega je bilo, 

smatra naš sugovornik.

- Nažalost, svima je 

teška situacija. Bez ob-

zira na povoljne uvjete, 

da bi podigli taj kredit 

ljudi ipak trebaju biti u 

mogućnosti. Supruga 

i ja mogli smo, premda 

nemamo nikakva ‘bije-

sna’ primanja, no dosta 

mladih obitelji nažalost, 

ne ispunjava uvjete. Ako 

nemaju dva zaposlenja, 

ili imaju, no s manjim 

plaćama, ne mogu doći 

ni do POS-a, nažalost, 

zaključio je Ivan Bašić.

Za kraj, zamolili smo 

dogradonačelnika Mi-

letu da prokomentira s 

jedne strane živo zani-

manje za poticanu sta-

nogradnju, što svjedoči 

da u Šibeniku ima mla-

dih ljudi koji smatraju 

da je u gradu perspek-

tivno živjeti, dok s dru-

ge strane, neki oporbeni 

čelnici u recentnim istu-

pima iznose tvrdnje da 

je šibensko urbano po-

dručje u posljednjim de-

kadama izgubilo čak 10 

tisuća stanovnika.

- Uistinu ne znam ot-

kud taj nesumnjivo pau-

šalni podatak da je pod-

ručje Šibenika izgubilo 

deset tisuća stanovnika? 

- odgovara Mileta, navo-

deći službene podatke 

popisa stanovništva: 

administrativni je Šibe-

nik 1981. imao 50.049 sta-

novnika, dvadeset godi-

na poslije 49.374, a 2011. 

bilo je 46.332 stanovnika 

budući da je Općina Bi-

lice, koja je tada brojila 

2307 stanovnika, izašla 

iz sastava grada uteme-

ljivši vlastitu općinu.

- Broj stanovnika Ši-

benika, zapravo, stagni-

ra, protumačio je Mileta 

te brojke s napomenom 

da će ovogodišnji popis 

Državnog zavoda za sta-

tistiku donijeti najsvje-

žije podatke.


